
 
 
 
 

7. februar 2007 
  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. service i Sisimiut Kommune og offentlige institutioner place-
ret i Sisimiut. 
(Landstingsmedlem Palle Christiansen, Demokraterne) 
 

1. Har Landsstyret planer om, at sikre borgerne i Kangerlussuaq regelmæssig mulighed for 
tandpleje? 

a. Hvis Ja, hvilke? 
b. Hvis nej, hvorfor ikke? 

 
2. Hvad er Landsstyrets planer for døveskolen i Sisimiut? 
 
3. Hvad er Landsstyrets planer for Behandlingshjemmet, B-1827, beliggende på Daarngup 

Aqq.? 
 

4. Hvorfor tages de færdige kollegier på Aqqusinersuaq ikke i brug?       
 
Begrundelse: 
Som borger i Sisimiut, er jeg vidende om, at ikke alt service i sundhedsvæsnet er, som det burde 
være. Borgerne i Kangerlussuaq udgør ca. 10 procent af det samlede indbyggertal i Sisimiut Kom-
mune, hvorfor de også burde have tandplejen til rådighed i ca. 10 procent af tiden.  Jeg har som 
Landstingsmedlem modtaget mange klager over denne manglende service, som borgerne i Kanger-
lussuaq med rette mener, at de har ret til. Derfor mine spørgsmål om tandplejen i Kangerlussuaq. 
 
Vedr. Døveskolen, så er der færre og færre elever på skolen. Er dette fordi Landsstyret/direktoratet 
har planer om at lukke Døveskolen? 
 
I 2006 blev Behandlingshjemmet, B-1827, beliggende på Daarngup Aqq. endelig taget i brug. Man 
kan dog se, at det ikke bruges lige så meget, som der er behov for, hvorfor jeg gerne vil vide, om 
Landsstyret kan fortælle om der er problemer med institutionen, evt. hvilke og hvad fremtidspla-
nerne er for denne institution. 
 
I Sisimiut står der fem kollegieblokke færdige. Der mangler, som alle ved, kollegiepladser i Sisi-
miut, så hvorfor tager man ikke disse fine nye kollegier i brug? 
 
Svarene ønskes inden 10 arbejdsdage fra modtagelsen af spørgsmålene. 
 


